
I-1/16-3/2010.ikt.sz. 
Jegyzőkönyv 

 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2010. április 26-án 
megtartott Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 
 Dr. Ágoston Sándor bizottság elnöke  
 Pihurik Katalin bizottsági tag 
  
 
Meghívottak: 
 Baloghné Berényi Erzsébet ÁMK igazgató 
 Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-vezető 
  
 Hermeczi Erika jegyzőkönyvvezető 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Köszönti a 
bizottsági ülésen megjelenteket, Balogh Csilla jegyzőt, Szarka Andrea igazgatási 
irodavezetőt, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, köszönti tovább Baloghné 
Berényi Erzsébet ÁMK igazgatót, Diósné Ambrus Erzsébet ÁMK intézményegység-vezetőt, 
valamint az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság megjelent tagjait. 
 
Az elnök megállapítja, hogy az ülés határozatképtelen, mivel a határozatképességhez a 
bizottság tagjainak több mint a felének jelenléte szükséges. A bizottság jelenlévő 
tagjainak száma 2 fő. Távolmaradását jelezte Horváth László bizottsági tag, Kiss Gábor 
bizottsági tag és Földi Zoltán bizottsági külső tag. Távolmaradt továbbá Csatári Lajos, 
Dékány József, Földesi Zoltán bizottsági tag, valamint Erdeiné Mucsi Márta és Lengyel 
Lászlóné bizottsági kültag.  
A bizottság elnöke megállapítja, hogy határozatképtelenség miatt a napirendekről csak a 
tájékoztatásokat hallgassák meg, javaslatot nem tudnak tenni a Képviselő-testület felé. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. Beszámoló a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás tevékenységéről, 
pénzügyi helyzetéről, a társulási cél megvalósulásáról. 
Előadó: Pap Tibor polgármester 

2. A 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok, valamint napközis csoportok 
számának meghatározása az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
intézményegységében. 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humánszakreferens 

3. A 2010/2011. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának meghatározása az 
ÁMK Óvoda, Bölcsőde intézményegységében. 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humánszakreferens 
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4. A 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok számának meghatározása az ÁMK 
Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegységében. 
Előadó: Szarka Andrea igazgatási irodavezető, humánszakreferens 

5. Bejelentések. 
 
 

1. napirend: Beszámoló a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás 
tevékenységéről, pénzügyi helyzetéről, a társulási cél megvalósulásáról. 
 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az első napirendi 
pont a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás tevékenységéről, pénzügyi 
helyzetéről, a társulási cél megvalósulásáról szóló beszámoló. 
Megkéri Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, hogy az intézményfenntartó 
társulás tevékenységéről, pénzügyi helyzetéről tájékoztatást adjon. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Ismerteti, hogy az intézményfenntartó 
társulás esetén minden évben be kell számolni mindkét település önkormányzatának 
Képviselő-testülete felé a feladatokról, az intézményfenntartó társulás tevékenységéről, 
pénzügyi helyzetéről és a társulási cél megvalósulásáról. Az előterjesztés tartalmazza a 
pénzügyi és szakmai tájékoztatót, a szakmai részt az igazgatónő állította össze. A pénzügyi 
helyzet alakulásáról, valamint a feladatellátásnál az ellátotti létszámról tud beszámolni. A 
létszámokat az előterjesztés 1. oldalán bemutatja. A második oldalon bemutatta, hogy a 
tervezett hozzájárulást 2.389.777,- Ft-tal csökkentik a 2009. évre visszamenőleg, mert az 
iskola több esetben is pályázott és terv szinten nem tudták még mennyire lesznek sikeresek a 
pályázatok, hogyan alakul a költségvetés. Bemutatásra kerültek a tényleges adatok is. A 
túlfizetés kapcsán úgy gondolják, hogy 2010. évre beszámítják a túlfizetés összegét a 
hozzájárulásba, amennyiben mind a két település képviselő-testülete ezt a javaslatot elfogadja. 
Ecsegfalva önkormányzata a hozzájárulás megfizetésének még részben tett eleget, nem 
fizetett ki mindent. Egyenleget vonva be tudják a 2010. évi költségvetésbe számolni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
is az a jó megoldás, ha a 2009. évben keletkezett túlfizetést a 2010. évi hozzájárulásba 
beszámítják.  
 
Pihurik Katalin - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság tagja: Kérdése, hogy 
Ecsegfalva Önkormányzata elfogadja-e, ha a 2009. évi túlfizetést a 2010. évi hozzájárulásba 
beszámítják visszautalás helyett? 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Tájékoztat arról, hogy Ecsegfalva 
Képviselő-testülete még nem döntött ebben a kérdésben, nem volt azóta testületi ülésük.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
gazdálkodási irodavezetőnek a tájékoztatást.  
Javasolja, hogy térjenek rá a második napirendi pont megtárgyalására. 
 

Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja 
megérkezik az ülésre. A bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 főre változik. 
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2. napirend: A 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok, valamint napközis 
csoportok számának meghatározása az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
intézményegységében. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a második 
napirendi pontra, amely a 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok, valamint napközis 
csoportok számának meghatározása az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
intézményegységében. Megkéri az igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy az ÁMK Ványai Ambrus Általános 
Iskolában megtörtént a napközis tanulók felmérése, illetve az induló csoportok kialakítása a 
létszámadatok alapján. A napközis csoportok esetén előreláthatóan az ismertetett létszámok 
várhatók. Dévaványán 12 csoport és Ecsegfalván 1 csoport lenne. A menzánál 4 csoportban 
történne az ebédeltetés. A Vörösmarty úti iskolában 58 menzás tanuló lenne, ők két 
csoportban ebédelnének, illetve egy csoport lenne a Szeghalmi úti iskolában és 1 csoport a 
Körösladányi úti iskolában. Az iskolai indítandó csoportoknál az átlaglétszámtól való 
eltéréshez engedélye szükséges a 6.a és 6.c osztályokban. A Képviselő-testület engedélye 
szükséges a számított maximális létszám 10 %-kal történő túllépésére oktatás-szervezési okok 
miatt Ecsegfalván az összevont 3-4. évfolyamon.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ha jól értelmezi 
felső tagozaton 30 fő a maximális létszám és ezen túl engedélyezhető a 10 %-os túllépés. 6. c 
osztályban 7 gyermek van, aki 2 létszámnak számít, így a számított létszám 33 fő, amely pont 
a határon van. Az Oktatási Hivatal engedélyét ezek szerint már nem kell kérni. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Az iskolaszék, az iskolai szülői szervezet (közösség) 
és az iskolai diákönkormányzat egyetértését kell kérni a létszámtúllépés tekintetében. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy sajnálattal vette tudomásul 
Ecsegfalván az összevont osztályok indítását. Nagyon kevés a gyermeklétszám. A 
csoportindítás lehetősége a dévaványai önkormányzat hatásköre, de Ecsegfalva fizeti a 
hozzájárulást, ezért az ecsegfalvi önkormányzat döntését kell elfogadniuk.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Úgy véli, hogy 
Ecsegfalván a 3-4. osztály összevonásával a tanulók száma a számított létszám tekintetében 
már meglehetősen magas lesz. Úgy véli jobb megoldás lett volna, ha az 1-2. évfolyamot 
összevonják, de a 3. és 4. évfolyam önállóan megmaradna, nem összevont osztályként. 
Költségét tekintve nem jelentett volna sokkal több költséget. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy a hivatalos beiratkozás idején 
érkezett egy szülő, akinek középsős értelmi fogyatékos a gyermeke, és azt javasolták, hogy 
integráltan oktassák, viszont az iskolában csak a felső tagozaton (5-6-7-8 évfolyamon) folyik 
integrált oktatás. A kislány nem is olyan természetű, aki végig tud ülni 1-1 tanítási órát. Kérte 
a szakértői bizottságot, hogy vizsgálják felül annak a lehetőségét, hogy más formában 
lehetne-e oktatni, akár magántanulói státuszban hatékonyabb lenne az oktatás. 19-20 első 
osztályos gyermek mellé ha be kell ültetni, szinte egyedül vele kellene foglalkoznia a 
tanárnak, illetve az 5-8. évfolyamba tudnák betenni az idősebb gyermekek közé. Hivatalosan 
megkérte az állásfoglalást a szakértői bizottságtól, de még nem válaszoltak vissza.  
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Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Véleménye szerint 
a fogyatékos gyermekek oktatása magántanulóként a legmegfelelőbb. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja még, hogy két hasonló gyermek van 
az ÁMK-ban, akiket már magántanulói státuszban oktatnak a gyermekek érdekét nézve. Az 
egyik gyermek két év alatt tudta teljesíteni az első év anyagát, a másik gyermek esetén a 
beszéd is nehezen megy, most érték el azt, hogy a pedagógust most már elfogadja, de 
nagyobb közösségbe nem tudnák elhelyezni. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
igazgatási irodavezetőnek és az ÁMK igazgatónak a tájékoztatást. 
Javasolja, hogy térjenek rá a következő napirendi pontra. 
 
3. napirend: A 2010/2011. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának 
meghatározása az ÁMK Óvoda, Bölcsőde intézményegységében. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Rátér a harmadik 
napirendi pontra, amely a 2010/2011. nevelési évben indítható óvodai csoportok számának 
meghatározása az ÁMK Óvoda, Bölcsőde intézményegységében. Megkéri az igazgatási 
irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Tájékoztat arról, hogy az óvodai csoportok 
számának meghatározásához az intézményegységtől megkapta az adatokat. Elmondja az 
irodavezető, hogy a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 102.§ (2) c) pontja szerint: 
a fenntartó meghatározza az adott nevelési évben indítható óvodai csoportok számát, továbbá 
engedélyezi az osztály, csoport átlaglétszámtól való eltérést, meghatározza az adott tanítási 
évben az iskolában indítható osztályok, napközis osztályok (csoportok), a kollégiumban 
szervezhető csoportok számát, továbbá engedélyezi a maximális létszámtól való eltérést. 
Kiemeli, a törvény 3. sz. melléklete leírja, hogy ezentúl teljes mértékben a fenntartó dönt a 
létszám túllépésről, jogszabályváltozás miatt az Oktatási Hivataltól ezentúl nem kell 
engedélyt kérni.  
Az óvodai csoportok esetében Ecsegfalván lépi túl a számított létszám a megengedett 
létszámot. Engedélyeznie szükséges a testületnek a 20 %-os túllépését a maximális 
létszámnak, és oktatásszervezési okok miatt a 10 %-os túllépést is. Oktatásszervezési okból 
történő 10 %-os túllépés esetén az egyetértését kell kérni az óvodaszéknek, óvodai szülői 
szervezetnek (közösség). 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni az 
irodavezetőnek a tájékoztatást. Kérdése, hogy a 10 %-os számított maximális létszám 
túllépést meg tudják-e indokolni? 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy oktatásszervezésre hivatkozva a 10 
%-os létszám túllépést engedélyezheti a Képviselő-testület.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ecsegfalván a 
számított maximális létszám 20 + 10 %-kal túlléphető. Az óvodában Dévaványán összesen 10 
csoport, Ecsegfalván pedig 1 csoport indul. Felveti a bizottság elnöke, hogy a gyermeklétszám 
csökkenése megfigyelhető. Kérdése az igazgatási irodavezetőhöz, hogy előrejelzésként a 
következő évekre vonatkozóan az óvodába bekerülő gyermekek létszámára vonatkozóan 
készült-e kimutatás? 
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Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Előrejelzést nem készített az utóbbi néhány évben 
született gyermekek számáról, testületi ülésre elkészíti, amennyiben kérik. 
 
Baloghné Berényi Erzsébet – ÁMK igazgató: Elmondja, hogy esélyegyenlőségi terv készült, 
amely a következő évekre várható gyermeklétszám adatokat is bemutatta. 
 
Diósné Ambrus Erzsébet – ÁMK intézményegység-vezető: Tájékoztat arról, hogy jövőre 
sokkal több tanköteles gyermek fog az iskolába menni, mint az idei tanévben. A 2010/2011-es 
tanévben 73 gyermek kerül fel az iskolába, jövőre várható 85 lesz a tanköteles gyermekek 
száma. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatást. 
Javasolja, hogy térjenek rá a következő napirendi pontra, amely a 2010/2011. tanévben 
indítható tanulócsoportok számának meghatározása az ÁMK Alapfokú Művészetoktatási 
Intézmény intézményegységében. 
 
 
4. napirend: A 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok számának meghatározása 
az ÁMK Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegységében. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: A negyedik 
napirendi pont a 2010/2011. tanévben indítható tanulócsoportok számának meghatározása az 
ÁMK Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegységében. Megkéri az igazgatási 
irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy a közoktatásról szóló törvény szerint 
a módosítás végig kíséri a tanulócsoport indítási számot. A törvény 3. sz. mellékletéből csak a 
művészeti oktatásra vonatkozó részt emelte ki. Bemutatta a 2009. október 1-jei statisztikai 
létszámot, valamint a 2010-es létszámadatokat, továbbá a 2010/2011. tanévre beiratkozott 
tanulók számát. Elmondja az irodavezető, hogy személyesen volt az intézményben és az 
intézményegység-vezetővel egyeztetett a csoportok összevonását illetően, hiszen 
számszakilag más összevonást is alkalmazhattak volna. Az alapfokú művészetoktatási 
intézményi oktatás létszámhatárait tekintve a maximális létszám zeneművészeti ágon 15 fő, 
más művészeti ágon 20 fő. A csoportok és évfolyam-összevonásokat megbeszélték, miért 
tartja az intézményegység-vezető célszerűnek az írásban benyújtott kérelem alapján 
meghatározni a csoportok számát.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Megköszöni a 
tájékoztatót az irodavezetőnek. Megadja a szót Erdeiné Mucsi Márta részére hozzászólásra. 
 
Erdeiné Mucsi Márta - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, ÁMK 
intézményegység-vezető: Elmondja, hogy a törvény megengedi négy csoportnak az 
összevonását. 6 fővel nem lehet egy csoportot indítani, ezért több helyen összevonást javasol, 
mivel gazdaságosság szempontjából is kedvezőbb.  
A festészet tanszakon a négy évfolyamnak az összevonása megoldható, hiszen személyre 
szóló oktatás miatt könnyebben tud a tanár órát tartani, másabb, mint a táncoktatásnál. A 
táncoktatásnál az elsős tanulónak más a feladata, mint a negyedikesnek. A többi évfolyamon 3 
csoport összevonással terveztek. Ennek alapján egy csoporttal több indulna, mint az elmúlt 
tanévben. 
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Színjáték tanszakon több beiratkozó volt az első évfolyamra, az elmúlt tanévben nem tudtak 
külön csoportot indítani. Ettől függetlenül a színjáték tanszakon is van évfolyam összevonás. 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Néptáncnál érthető, 
hogy első évfolyamban az alapokat tanulják, jobb hogy külön vannak, a 2-3-4 évfolyam 
összevonása már jobban megoldható.  
Elfogadhatónak tartja, hogy a művészetoktatásban a tanulócsoportok számát a 2010/2011. 
tanévben az alábbiak szerint határozzák meg: 

táncművészeti ágon: 
- néptánc: 4 csoport 
- társastánc: 5 csoport 
képzőművészeti ágon: 
- festészet: 3 csoport 
színművészeti ágon: 
- színjáték: 4 csoport 
zeneművészeti ágon: 
- 5 tanszakon összesen 86 tanuló 
- zeneelméleti képzésen összesen 7 csoport. 

 
ÁMK Szervezeti és Működési Szabályzat módosítása 
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Ismerteti, hogy az 
Általános Művelődési Központ SZMSZ-ének módosítására vonatkozó előterjesztést 
megkapták. Megkéri az igazgatási irodavezetőt az ismertetésre. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy szükség van ismét az Általános 
Művelődési Központ SZMSZ-ének módosítására. Legutóbb az elmúlt év októberében került 
sor a módosításra, de 2010. januárjában módosítani kellett az intézmény alapító okiratát, 
amely az SZMSZ szerves része, ezért kell hozzá módosítani az alapító okirat számát, keltét 
tartalmazó sorát, valamint az intézmény alaptevékenységébe tartozó feladatok szakfeladatrend 
szerinti besorolását és a kisegítő, vállalkozási tevékenységre vonatkozó adatokat.  
Mindezek miatt kéri, hogy a Képviselő-testület újból fogadja el az SZMSZ-t.  
 
Dr. Ágoston Sándor - Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság elnöke: Az előterjesztésben 
a módosított SZMSZ bemutatásra került. A feladatok megmaradtak, csak a szakfeladatok 
számai változtak. 
Megköszöni az irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megkérdezi van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy további bejelentés nincs.  
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1000 órakor bezárja. 
 

Kelt: mint az első oldalon 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 ________________________ 
 Dr. Ágoston Sándor  
 bizottság elnöke 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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